
Referat for møde i Østerbroskolens skolebestyrelse 11-03-2024 

  
Østerbroskolen - Personalerum, kl. 16.30-19.00 
Afbud: 
Tid  Hvad  Hvordan  

16.30  Dagsorden  Til 
godkendelse  

16.35  Nyt fra elevrådet 
 

Forsøget med siddepuder i udskolingen har været en succes og der er derfor bestilt 
siddepuder nok til at dække hele udskolingen.  
 
Nedsættelse af elevfravær: drøftelser ift. hvad elevrådets medlemmer oplever som 
hyppige årsager til fravær. Eksempletvis en skoledag uden kammerater eller en 
dårlig morgen hjemme. Tages med videre ud i klasserne til videre drøftelser.  
 

 
  

Orientering 
samt 

drøftelse 

16.45 Orientering fra ledelsen 
- Åben hal 
- Konstitueret centerchef: Margit Mikkelsen er stoppet og Klaus Kronow 

(Skoleleder på Eskilstrup Skole) er konstitueret.  
- Sikre skoleveje: Der arbejdes lige nu på at sikre skolevejen ved 

Enighedsvej og Gedservej (Ved Danmarksvej og Grønlandsvej) 
- I Maj opsættes der en hjerterstarter på skolen 
- Friheden er godt i gang. Lige nu med en mindre forsinkelse. Der er lige nu 

penge til overs på det samlede budget og der kigger på hvordan de penge 

bedst kan bruges ift. at forbedre Friheden yderligere.  
 

Orientering 

17.00 Fravær – En pixi-udgave 
- Skriftligt oplæg fremlægges, drøftes og besluttes 

 

Enighed om skriv. Vi sender ud til alle forældre inden påskeferien.  

Vi overvejer om det kunne være hensigtsmæssigt med en eller flere oversættelser 
og undersøger muligheden for at få det udført.  
 

Drøftelse 
samt 
beslutning 

17.20 Brug af skærme i grundskole og fritidstilbud 

- Styrelsen for Undervisning og Kvalitet (STUK) har offentliggjort styrelsens 
anbefalinger for brug af skærme i grundskole og fritidstilbud, hvor det 
anbefales, at skolebestyrelsen i samarbejde med skolens ledelse og 

personale, fastlægger fælles rammer for brug af skærme. 
Der lægges op til at skolebestyrelsen udarbejder en plan for lokale anbefalinger for 
Østerbroskolen. Skal vi have et princip? – Se bilag inkl. Link fra sidste møde 
 
Der kan være en udfordring ift. at mange læreres undervisning lige nu er bundet op 
på undervisningsportaler (ift. hvis man ønsker at reducere brugen af skærme i 
undervisningen).  
 
En anden vinkel er at arbejde mere med kulturen/vaner ift. brug af skærm, så brugen 
af skærmen er bevidst og rettet imod det der er hensigtsmæssigt (og ikke de mange 
distraktioner som sociale medier, spil mm. også tilbyder)  
 
Vi vil drøfte temaet i personalegruppen, inden skolebestyrelsen igen inddrages i 
drøftelserne med afsæt i personalets tilbagemeldinger.  

Orientering 

samt 
drøftelse evt. 
beslutning 



17.50 Forskudt bestyrelsesvalg 
- Plan samt afklaring om nuværende forældrevalgtes holdning til at 

genopstille 
- Næstformand skal findes 

 
Forslag om at invitere ¼ børns forældre ind for at finde kandidater. 
Carsten og Krista laver en proces og finder en dato.  
 
Jonatan og Jesper er klar på et genvalg  
Betinna ønsker at træde ud af bestyrelsen ved skoleårets udgang 
 

 

Drøftelse 
samt 
beslutning 

18.05 Ressourcetildeling forskoleåret 2024-2025 
 
Ledelsen har orienteret om ressourcedelingen  
 

Orientering 
samt 
drøftelse 

18.25 Samarbejde med dagtilbud og hal og bibliotek 
 

Hallens positioner er fyldt ud i indeværende skoleår, men der burde være 
muligheder for at frigive en position hvor børnehaverne kunne komme på besøg til 
næste skoleår.  

 
For nu er besøg på biblioteket en mulighed (efter aftale med personalet på 
biblioteket).  
 
I første omgang inviteres Østerbro børnehus.  
 

Drøftelse 
samt 

beslutning 

18.40 Rengøring 
Henvendelse fra forælder vedr. manglende rengøring i klasselokale på 0. årgang.  
 

Drøftelse 

18.55 Evt. 

Vand på legepladsen. Forsyningen er i gang med at undersøge hvorvidt der findes 
en pejleboring anbragt på vores legeplads og om den i så fald kan fjernes. Findes 
den, kan den være med til forværre problematikken omkring vand på legepladsen.  
 

 
Henvendelse fra forældre vedr. vinduer omkring indskolingen. Vinduerne sidder i en 

højde der gør at vores mindste elever indimellem får løbet mod dem når de leger. 
 
Vi har indtil videre forsøgt os med at placere vores bænkesæt, sådan at de 
ansporer eleverne til at løbe uden om vinduerne. Indimellem bliver bordende 
desværre flyttet.  
 
Vi henstiller til at man i frikvartererne, hvor aktiviteten udendørs er størst, kun 

åbne vinduerne lidt på klem.  
 
 

 

   

   

   

   

   

  
 


